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ÅBENT REFERAT 

Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Morten Thrane 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 14. december 2022 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: BASE Business Bjerringbro 

Tilstedeværende: Henrik Larsen, Bo Refer, Dagny 
Vistisen, Lars Christiansen, Morten Thrane og Michael 
Jensen 
 
Fraværende: John Degn Christensen 

 

1. Orientering fra formanden og bychefen 
 
Resumé 
Kort orientering fra formanden og bychefen om de vigtigste punkter siden sidste møde 
 

• Helhedsplan – vi har fået en tilbagemelding fra Viborg Kommune vedr. det kommende arbejde med 
Helhedsplan 2.0 for Bjerringbro. Kommunen foreslår en opstart i februar, borgermøde i april og 
endelig vedtagelse i september/oktober. Evt. med en forelæggelse af et midtvejsresultat for 
byrådet i juni.  

• Julekalender – jeg har lavet en online julekalender for Bjerringbro Detail, der har været ganske 
succesfuld. Vi gemmer nissen et sted i Bjerringbro hver dag, og så gætter folk med hver dag. FB 
anslår, at vi fra 1/12 til i dag har ramt 18.500 personer på forskellige måder omkring Detail-siden 
herunder markedsføring, deltagelse, venners deltagelse osv. (ikke eksponeringer der måler den 
samme person flere gange). I snit får vi omkring 300 kommentarer hver dag. Cirka det halve liker 
opslaget. Det har været ret omfattende at lave, men i mine øjne indsatsen værd og god erfaring til 
2023, hvor vi skal gøre mere på information og sociale medier. 

• Julekonkurrence – Byforum har lavet en stor julekonkurrence i år med præmier for mere end 
20.000 kroner. Konkurrencen er lidt kompliceret, fordi man skal udfylde en kupon, aflevere den ved 
en udvalgt butik i byen og derefter møde op søndag klokken 13. Alligevel stod der cirka 200 
mennesker i søndags. Vi har bevidst lavet konkurrencen således, at man skal forbi detailhandlen og 
gågaden, for at deltage. 200 deltagere er absolut tilfredsstillende.  

• Scooterdrenge-projektet har haft stor succes. Så stor succes, at vi lige nu leder efter et sted, hvor 
de kan have et værksted, fordi der ikke er plads til de cirka 20-25 deltagere på Enggaarden. Vi har 
blandt andet set på lokaler på Base Business Bjerringbro, hvor jeg synes, der er nogle ret godt 
muligheder for drengene. Det viser sig desværre nu, at der er en udfordring omkring leje af lokaler, 
da Ungdomsskolen måske slet ikke må gå ud og leje lokaler. Derfor skal bestyrelsen i aften drøfte 
en principbeslutning om, hvorvidt Byforum – hvis det er nødvendigt – vil stå som lejer af disse 
lokaler, og på hvilke betingelser. 

• Scooterdrengene – jeg kan lige tilføje, at projektet ikke bare har været positivt i Bjerringbro. Det er 
så spændende, at DR Ultra har henvendt sig for at høre, om de må lave en tv-serie om drengene. 
Jeg ved ikke helt, hvor langt det er endnu – men det er foreløbig stadig på et indledende stadie.  

• Kontortid – bychefens faste kontortid hver tirsdag i Gudenåhuset er ikke specielt besøgt. Jeg har 
annonceret en enkelt gang i Bjerringbro Avis og derudover på Facebook, hvor 21.000 har set 
annoncen. Jeg har de 12 gange, der har været åbent haft tre besøgende – heraf to på samme dag. 
Jeg synes vi skal fortsætte – og at vi måske skal prøve at annoncere lidt mere i avisen. Og så 
vurderer det med udgangen af marts, om det giver mening.  
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• Vi har fået to nye borde/bænke-sæt på Niels Due Jensens Plads, som jeg bestilte i foråret. Det er 
krigen i Ukraine, der har været den store forhindring ifølge leverandøren, men nu er de kommet op 
ved Skaterbanen.  

• Der er endelig installeret strøm til Mad og Kunstmarkedet på Niels Due Jensens Plads. Og i en 
pasende højde, så der ikke er behov for stige. Viborg Kommune har samtidig taget udgiften til 
forlængerledning og en fordelerboks med flere udtag til markedsbrugerne.  

• Kanorace – Michael fortæller, at der er lavet en aftale om, at 8. klasserne i 2023 deltager i kanorace 
fredag den 2. juni. Derudover får de unge også et førstehjælps-kursus i samarbejde med Røde Kors. 
Målet er at lave en fast event, så byens unge både får førstehjælp og en oplevelse. Byforum kan 
forudse en forespørgsel om en eller anden form for økonomisk støtte/deltagelse.  

• Henrik fortæller, at Erhverv er ved at planlægge nytårskuren i begyndelsen aaf 2023. Datoen 
afhænger af borgmesteren og den nye erhvervsrådgiver på kommunens kalendre. Holdes på Base 
Business Bjerringbro.  

• Bo fortæller at Bjerringbro Borgerforening har nedlagt sig selv og har besluttet at donere en stor 
del af deres penge til Scooterdrengene til etablering af eks. værksteds faciliteter. (Ca. 42.000 kr.) 

• Bo fortæller, at der i Borgerudvalget er en bekymring omkring Broen og manglende aktiviteter. 
Spørgsmålet er, hvordan man får skabt et holdbart kultursted for Bjerringbros ungdom. Det må dog 
forventes, at de to store bidragsydere i Elfonden og Viborg Kommune at afgøre, hvordan fremtiden 
skal være for Broen. 

• Dagny fortæller at Kulturudvalget i januar igangsætter programmet for børneunderholdning og 
torsdags-koncerter på Niels Due Jensens Plads samt Kulturfestivalen i uge 23. 

 
Drøftelse og konklusion 
 Bestyrelsen tager orienteringerne til efterretning. 

2. Økonomi og medlemmer 
 
Resumé 
Bychefen fremlægger evt. nyt på mødet.  
 
Drøftelse og konklusion 
 Intet nyt. 

3. Forberedelse af bosætningsmødet den 18. januar 2023 
 
Resumé 
Bestyrelsen besluttede på sit møde den 13. oktober at indkalde til et bosætningsmøde for bestyrelsen og 
medlemmerne af Byforums fem udvalg. På mødet er det planen dels at tage en overordnet drøftelse om 
bosætningsindsatser i Bjerringbro og efterfølgende nedsætte en række bosætningsudvalg, der kan arbejde 
med de forskellige relevante indsatsområder, som deltagerne på bosætningsmødet finder har betydning for 
bosætningen. 
Mødet finder sted onsdag den 18. januar, og det er de enkelte udvalgsformænd, der har haft til opgave at 
melde datoen ud til udvalgene. Bestyrelsen har samtidig besluttet at drøfte selve mødets gennemførelse på 
sit bestyrelsesmøde den 14. december.  
 
En plan for mødet kunne være:  
 

1. Velkomst og oplæg 
2. Gruppedrøftelse 1 – brainstorm om indsatsområder 
3. Afrapportering 1 
4. Gruppedrøftelse 2 – destillering af indsatsområder 
5. Afrapportering 2 
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6. Konklusion på indsatsområder 
7. Nedsættelse af arbejdsgrupper samt tidsplan 

 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen beslutter at man gerne vil have en ekstern konsulent til at ”varme deltagerne op” inden 
gruppearbejdet. Som kan inspirere gruppedeltagerne. Det besluttes at kontakte Søren Fonseca hos Kuben 
Management, der lavede et godt oplæg i forbindelse med inspirationsmødet omkring Skolegrunden.  
Derudover får Bychefen til opgave at indsamle så meget data som muligt, der kan sendes ud til deltagerne i 
god tid inden mødet.  
Bychefen udarbejder en formel indbydelse til udsendelse så snart som muligt.   
 

4. Skolestruktur - orientering 
 
Resumé 
Viborg Kommune har besluttet en ny skolestruktur og tildelingsmodel for økonomi, der ikke opfylder de 
ønsker, som skolebestyrelsen har for den fremtidige drift af folkeskolen i Bjerringbro.  
Skolestrukturen betyder, at der SKAL drives skole på to matrikler, og at der skal klasseoptimeres, hvor det 
er muligt. Det betyder blandt andet, at de kommende 4, 6, 7 og 8. klasser skal nedbringes fra 4 til 3 spor.  
I Viborg Kommunes beslutning indgår ikke nogen beslutninger eller omtale af en ny skole i Bjerringbro, som 
Byforum har opfordret til.  
Michael Jensen orienterer kort om sagen, og bestyrelsen bedes efterfølgende overveje, om Byforum skal 
gøre mere i sagen. 
 
Drøftelse og konklusion 
Punktet udsættes til næste møde. 

5. Å-Promenaden - navnekonkurrence 
 
Resumé  
Fredag den 9. december indgik Viborg Kommune en aftale med det lokale firma Børge Jacobsen om at 
opføre madpakkehuset og toliet/omklædning ved Gudenåen. Derudover har kommunen lavet en aftale 
med en saunaleverandør om at opføre en sauna ved Gudenåen, og dermed er store dele af arbejdet ved 
Gudenåen lagt i en pipeline med formentlig arbejdsstart den 6. januar 2023. Inklusive i byggeriet kommer 
boardwalks mellem bygningerne samt de såkaldte ”genveje” over de tre små søer i området.  
Til gengæld mangler vi stadig penge til badebroerne og legeplads. I alt cirka 3 millioner kroner.  
 
Dermed kommer vi også til at den længe ventede navnekonkurrence for området skal sættes i gang. 
Konkurrencen skal køre i begyndelsen af 2023 og sker i samarbejde mellem Viborg Kommune og 
Bjerringbro Byforum.  
 
Bestyrelsen bedes beslutte at igangsætte navnekonkurrencen samt drøfte præmier og formalia omkring 
konkurrencen.  
 
Drøftelse og konklusion 
 Bestyrelsen beslutter at igangsætte en navnekonkurrence og overlader det til Bychefen at udarbejder 
konkurrencen i samarbejde med Viborg Kommune. 

6. Godkendelse af mødeplan for 2023 
 
Resume 
Bychefen har lavet et oplæg til en mødekalender for 2023. Med mindre andet er anført, finder møderne 
sted mellem klokken 18 og 21.  
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Forslag til mødedatoer:  
Onsdag den 18. januar – Bosætningsmøde fælles med udvalg 
Torsdag den 23. februar - Bestyrelsesmøde 
Torsdag den 16. marts - Forberedende møde til generalforsamling 
Torsdag den 23. marts – Generalforsamling kl. 17-18 
Torsdag den 20. april – Bestyrelsesmøde  
Torsdag den 15. juni – Bestyrelsesmøde  
Torsdag den 17. august – Bestyrelsesmøde 
Torsdag den 19. oktober – Bestyrelsesmøde 
Torsdag den 14. december - Bestyrelsesmøde 
 
Drøftelse og konklusion 
 Bestyrelsen vedtager mødeplanen med ændring til møder om torsdagen. 

7. EVT. 
Bo meddeler at han har besluttet sig for at trække sig fra sit frivillige arbejde i Bjerringbro Byforum, og 
derfor deltager for sidste gang ved dagens møde.  
Henrik meddeler samtidig, at han trækker sig fra Erhvervsudvalget i forbindelse med generalforsamlingen i 
marts, og derfor også trækker sig fra bestyrelsen i Byforum samtidig.  

8. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Oplæsning og godkendelse af referat fra dette bestyrelsesmøde afholdt den 14. december 2022. 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen godkender referatet 

  
Næste møde i bestyrelsen er fastsat til: 23. februar 2023 kl. 18-21  
 


